

# Referat fra Korpsrådsmøde 2015 i Det Danske Spejderkorps, 14. - 15. november 2015, på Hotel Legoland, Aastvej 10, 7190 Billund

Mødet blev indledt lørdag den 14. november kl. 09.30.

Spejdercheferne Annesofie Bjerre (Fie) og David Hansen indledte mødet med at byde velkommen til de over 1050 tilmeldte, heraf 550 delegerede, og de fremmødte gæster fra Danske Spejderkorps Sydslesvig, De Grønne Pigespejdere, Middelgrundsfonden, Danske Baptisters Spejderkorps, KFUM-spejderne i Danmark, Spejder Sport, Brejning Efterskole og Roskilde Festivalen.

## a. Valg af dirigent og referent

Til dirigenter valgte Korpsrådet Kristian Storgaard og Henriette Mygind Krempel, som herefter overtog ledelsen af mødet.

Til referenter valgte Korpsrådet Camilla D. Thelander og Michael Nyerup.

Til stemmetællere valgte Korpsrådet Morten Bjørn Nielsen (Formand) og ansatte fra korpskontoret samt udvalgsmedlemmer fra den fælles organisation i Det Danske Spejderkorps.

Dirigenterne takkede for valget og konstaterede at mødet var lovligt varslet og beslutningsdygtigt. Mødet blev afholdt inden for perioden 1.-20. november 2015. Dato og sted for korpsrådsmøde var oplyst på dds.dk 29. april 2015, og blev annonceret i nyhedsbrev den 11. maj og i Wide den 10. juni. Mødematerialet blev udsendt til alle tilmeldte medlemmer af Korpsrådet den 20. oktober 2015.

Dirigenterne konstaterede, at der var 553 stemmeberettigede medlemmer af Korpsrådet til stede ved afstemning om dagsordenpunkterne c, d, f, g, h, i, k og l. Der var 548 stemmeberettigede medlemmer af korpsrådet til stede ved afstemning om dagsordenpunkt j.

Dirigenterne gennemgik mødematerialet og dagsordenen og sikrede sig, at både dagsordenen og mødets forløb var i overensstemmelse med korpsets love.

## b. Godkendelse af mødets forretningsorden

Der var inden mødets begyndelse fremkommet et antal ændringsforslag til forretningsordenen, hvorfor et revideret forslag til forretningsorden var rundsendt på mail og uddelt i salen inden mødet.

Dirigenterne gennemgik det reviderede forslag til forretningsorden. Ændringerne bestod navnlig i adgangen til at debattere i andre fora end på indflydelsestorvet, samt adgangen til at føre referat fra indflydelsestorvet.

Morten Kjær Lennon (De Blå Haslevspejdere) fremførte to ændringsforslag til det reviderede forslag til forretningsorden.

1) 7.3.e udgår

2) Hvis 1) ikke vedtages så ændres tallet i 7.3.e til 25 delegerede.

Korpsrådet stemte om ændringsforslag 1). Ændringsforslag 1) blev vedtaget (256 for, 234 imod, 40 blanke). Det betød, at ændringsforslag 2) udgik.

Derefter blev forslaget til forretningsorden med ændringsforslag 1) sat til afstemning og vedtaget.

Den vedtagne forretningsorden blev rundsendt på mail og offentliggjort på dds.dk

Forretningsordnen foreskriver, at der skal nedsættes et redaktionsudvalg. Til dette valgte Korpsrådet:

Martin Duus (formand), Malene Eigenbroth (formand), Dorte Olufsson Hugaard (for Korpsledelsen), Birgitte Damkjer (for divisionerne), Troels Fonager (for grupperne) og Dines Nødegård Erschens (for grupperne).

Korpsrådet godkendte efterfølgende de foreslåede kandidater til facilitatorer for debatterne på indflydelsestorvet.

## c. Beretning fra Korpsledelsen

Spejdercheferne gennemgik forløbet om erhvervelse af Middelgrundsfortet og omdannelsen til Ungdomsøen. Efter finansiering fra Nordea Fonden og AP Møller fik vi



overdraget nøglerne til øen d. 1. april 2015. Sammen med de andre korps i Danmark er vi nu startet på arbejdet med at omdanne øen til en ungdomsø baseret på spejderidéen.

Spejdercheferne fortalte, at deres håb er, at Korpsrådsmødet kan være med til at generere idéer og udvikle grupperne gennem møder på kryds og tværs. En ny bog, "Den gode gruppe", blev udleveret på mødet til grupperne, der var til stede. Den er skrevet af alle grupperne i korpset, der har delt deres bedste idéer til, hvordan de arbejder med gruppeudvikling.

Dernæst blev der berettet om et nyt netværk af store grupper, som skal bidrage til, at andre kan blive inspireret og måske lære af, hvad de store grupper gør.

Spejdercheferne fortalte også om Klubliv Danmark. Klubliv Danmark er et nyt initiativ til at skaffe sponsorer, når der handles i tilmeldte butikker. Jo flere tilmeldte, jo flere penge til grupperne. Spejdercheferne opfordrede til, at man tilmelder sit dankort, så grupperne kan få mest muligt gavn af Klubliv Danmark.

Derefter satte de fokus på, at grupperne er nøglen til udviklingen af børn og unge. Divisionerne er en stor hjælp i dette arbejde. Over det seneste år har der været stort fokus på divisionernes rolle og organisering. Der har været nedsat en arbejdsgruppe af divisionschefer fra hele landet, og gruppen har stillet en række forslag til korpsledelsen, hvor essensen er, at divisionerne skal fokusere på udvikling af grupperne. Dette arbejde er mundet ud i beslutningsforslag B3 samt lovforslag L3 og L5, der som udgangspunkt tager afsæt i tillid i stedet for kontrol.

En lignende diskussion foregår også i korpsledelsen og den fælles organisation, så den kan blive endnu bedre til at understøtte grupperne.

Spejdercheferne fortalte om samarbejdet med de andre korps. Spejderne i Danmark arbejder tættere sammen om både Spejdernes Lejr, Ungdomsøen, Folkemødet og meget andet. For at blive endnu bedre til at koordinere dette, arbejdes der med at lave en forening, hvori fælles aktiviteter, indsatser og projekter organiseres. Vi er nu over 60.000 spejdere i Danmark, hver fjerde mellem 15 og 65 år eller har været spejder. Når vi samarbejder med de andre korps, er det med det formål for øje, at vi vil udvikle børn og unge. Korpsene er forskellige og har forskellige styrker, men de har det samme formål.

Herefter vendte spejdercheferne tilbage til, at formålet udledes bedst i grupperne, hvor der til hvert møde laves aktiviteter, der gør indtryk og sætter aftryk. Det er vigtigt at styrke dette arbejde, så endnu flere kan opleve spejderarbejdet. Vi er blevet næsten 1000 flere siden sidste korpsrådsmøde, og der blev sendt et stort tak til alle de frivillige i korpset, uanset hvor de er placeret i organisationen, for at have bidraget til denne udvikling.

Spejdercheferne sluttede af med at ønske, at alle ville udnytte lejligheden på Korpsrådsmødet til at mødes og udveksle idéer og erfaringer på tværs af grupper og geografi.



Korpsledelsens beretning var til debat på indflydelsestovet lørdag eftermiddag, afstemningen fandt sted søndag.

Korpsledelsens beretning blev sat til afstemning og godkendt.

## d. Årsregnskab for 2014 til godkendelse og estimat for 2015 til orientering

Kristine Clemmensen-Rothne og Marcus Thusgaard Andersen fra Korpsledelsen præsenterede de vigtigste punkter i årsregnskabet for 2014 samt estimat for 2015, der var trykt i dets fulde længde i det tilsendte mødemateriale.

2014 gav et overskud på 1,6 millioner. Det blev bemærket, at Spejder Sport har haft et godt år med et overskud på 6,1 millioner. Kristine gennemgik årets aktiver og passiver og kommenterede på, at økonomien generelt ser sund ud.

Derefter gennemgik Marcus estimatet for 2015. Estimatet for 2015 viser et underskud på 0,5 millioner, hvilket er en del bedre end budgetteret.

Der var mulighed for debat og uddybende spørgsmål på indflydelsestovet lørdag eftermiddag, afstemningen fandt sted søndag.

Regnskabet for 2014 blev sat til afstemning, og regnskabet blev godkendt.

## e. Væsentlige beslutninger om korpsets fremtid

Udviklingsplanen var trykt i det udsendte mødemateriale og dannede baggrund for en lang række workshops lørdag eftermiddag.

Da den nuværende udviklingsplan dækker flere år, var der ikke fremlagt forslag til ny udviklingsplan. Der var således ikke beslutninger til afstemning under dette punkt i år.

## f. Behandling af indkomne forslag

Beslutningsforslagene var udsendt til alle delegerede sammen med mødematerialet og blev debatteret livligt på indflydelsestovet lørdag eftermiddag. Der var deadline for ændringsforslag lørdag aften kl. 19.



Beslutningsdokumentet med de indkomne ændringsforslag blev sendt på mail, lagt på dds.dk/korpsraad2015 og uddelt til deltagere, der havde bestilt en trykt udgave søndag morgen. Afstemningen fandt sted søndag.

## B1: Retningslinjer for sikkerhed i spejderarbejdet

Korpsrådet pålægger korpsledelsen indenfor den kommende valgperiode at gennemgå de retningslinjer, korpset i dag har angående sikkerhed i spejderarbejdet. Korpsrådet skal i gennemgangen af korpsets sikkerhedsregler for spejderarbejdet som minimum revidere og evt. supplere de eksisterende retningslinjer for: Klatring-, fjeld- og kano/kajakaktiviteter.

Korpsledelsen skal arbejde for, at de øvrige danske spejderkorps vedtager tilsvarende retningslinjer, således at der på Spejdernes Lejr 2017 foreligger et ens sæt retningslinjer, som gælder alle deltagende korps.

Forslagsstillere: Mette Arleth, Valdemar Atterdag gruppe; Mikael Andersen, Jens Bang Division; Birgitte Damkjer, Gudenå Division; Morten Thavlov Neukirch, Orion Gruppe; Lars Juul, Cimbrenne

**Til B1 var modtaget et ændringsforslag (Æ12).**

### **Æ12:**

Korpsrådet skal i gennemgangen af korpsets sikkerhedsregler for spejderarbejdet som minimum revidere og evt. supplere, *samt synliggøre* de eksisterende retningslinjer *for lejrpladsindretning, brandregulativ, raftearbejde/pionerarbejde*, klatring-, fjeld- og kano/kajakaktiviteter.

Forslagsstillere: Lars Fredberg-Holm, Hammermølle Gruppe; Michael Schmidt, Hejls Trop; Leon Sindberg, 1. Ry Gruppe; Birgitte Damkjer, Gudenå Division.

Korpsledelsen støttede forslaget.

Thomas Brøgger (Århus Skov Division) spurgte, hvorvidt det var korpsrådet, der skulle gennemgå sikkerhedsreglerne, eller om det var et udvalg nedsat af korpsledelsen.

Forslagsstillerne præciserede, at det var tænkt som et udvalg nedsat af korpsledelsen.

Dirigenterne kommenterede, at fristen for ændringsforslag var i går aftes, og korpsrådet derfor bliver nødt til at stemme om forslagene, som de står i materialet.

David Hansen (Spejderchef) bemærkede, at korpsledelsen støtter op om forslaget uanset om forslaget blev vedtaget eller forkastet. Korpsledelsen vil igangsætte arbejdet med den



forståelse, at det er korpsledelsen, der skal gennemgå sikkerhedsreglerne og ikke korpsrådet.

Beslutningsforslaget B1 blev derefter trukket af forslagsstillerne under forudsætning af, at korpsledelsens løfte om at igangsætte arbejdet blev ført til referat.

## B2: Økonomi og opgaver i den fælles organisation

Korpsrådet pålægger korpsledelsen at igangsætte en åben og ligeværdig dialog bredt i korpset og mellem medlemmerne og korpsledelsen om korpsets økonomi og opgaverne i den fælles organisation, heri værende frivillige udvalg under korpsledelsen samt korpskontoret. Dialogen skal tage udgangspunkt i spejdernes kontingent til Det Danske Spejderkorps.

Der skal udarbejdes debatmateriale, hvor man efter bedste evne laver scenarier, hvis korpskontingentet udgør henholdsvis 100, 200, 300 og 400 kr. pr. spejder pr. år. Det skal gennem dialogen tydeliggøres, hvilke ændringer grupper og divisioner ønsker i den centrale del af korpset, såfremt man vælger at ændre kontingentet markant i opadgående eller nedadgående retning.

Dialogen skal tidsmæssigt planlægges således, at en opsummering offentliggøres senest i august 2016.

Derved har både korpsledelsen mulighed for at tilrette budgettet for 2017 efter opsummeringen og eventuelt medbringe flere budgetter til korpsrådsmødet 2016. Scenarierne skal indgå som del af mødematerialet til korpsrådsmødet 2016, således det kan blive debatteret på forkorpsrådsmøder.

**Forslagsstillere:** Martin Eigenbroth, Klitmøller Spejderne; Grethe (Grunda) Mejlgaard, Klit Division; Martin Drejer Andersen, St. Blicher Division; Kern Oddershede, Thorning Gruppe.

**Til B2 var modtaget et ændringsforslag (Æ13).**

### Æ13:

Oprindelig tekst i B2 udgår, ny tekst:

*Korpsrådet pålægger Korpsledelsen, at igangsætte en åben og ligeværdig dialog bredt i korpset og mellem medlemmerne og Korpsledelsen om korpsets økonomi og opgaverne i den fælles organisation, heri værende frivillige udvalg under Korpsledelsen, samt Korpskontoret.*

*Dialogen skal tage udgangspunkt i en tydeliggørelse af det serviceniveau der er i dag, og danne grundlag for en analyse af gruppernes behov for niveauet af services fra den centrale organisation.*

*Korpsledelsen skal på Korpsrådsmødet 2016 starte en dialog om principper for budgettering i Det Danske Spejderkorps. Med baggrund i ovenstående analyse fastsættes desuden principper for kontingent, egenbetaling for ydelser, serviceniveau mv.*



Forslagsstillere: Thomas Brøgger, Århus Skov Division; Martin Eigenbroth, Klitmøller Spejderne; Grethe (Grunda) Mejlgaard, Klit Division; Morten Lennon, De blå Haslevspejdere; Sune Mortensen, DDS Vestbjerg Gruppe ; Martin Venborg, Reden, 5 Aalborg.

Korpsledelsen støttede forslaget.

Æ13 blev sat til afstemning og vedtaget

Herefter blev B2 inkl. Æ13 sat til afstemning og vedtaget.

### B3: Videreudvikling af divisionsledelsernes rolle

Korpsledelsen fortsætter i 2016-2017 arbejdet med at videreudvikle divisionsledelsernes rolle ved at tage initiativ til:

1. at tydeliggøre divisionsledelsernes formål og kerneopgave i dialog med divisionsledelser og grupper
2. at der udarbejdes en ny vejledning og materiale til at støtte divisionsledelsernes arbejde
3. at der tilbydes nye uddannelser i gruppeudvikling
4. at der afholdes mindst tre årlige møder omhandlende divisionsledelsernes kerneopgave med deltagelse af repræsentanter fra korpsledelsen, konsulenter eller udvalg fra den fælles organisation.

Divisionsledelserne forpligter sig ligeledes til at deltage aktivt i dette arbejde.

Forslagsstillere: Korpsledelsen

**Til B3 var modtaget tre ændringsforslag (Æ14, Æ15 og Æ16).**

#### **Æ14:**

Korpsledelsen fortsætter i 2016-2017 arbejdet med at videreudvikle divisionsledelsernes rolle ved at tage initiativ til:

- At tydeliggøre divisionsledelsernes formål og kerneopgave i dialog med divisionsledelser og grupper.
- At der udarbejdes en ny vejledning og materiale til at støtte divisionsledelsernes arbejde, *som står til rådighed senest til korpsrådsmødet 2016.*
- At der tilbydes nye uddannelser *i divisionsledelsesarbejde, herunder bl.a. gruppeudvikling.*



- At der tilbydes mindst tre årlige møder omhandlende divisionsledelsernes kerneopgave med deltagelse af repræsentanter fra *divisionsledelserne*, korpsledelsen, konsulenter eller udvalg fra den fælles organisation.
- *At divisionsledelserne tænkes ind som samarbejdspartnere med relevante hovedudvalg.*

~~Divisionsledelserne forpligter sig ligeledes til at deltage aktivt i dette arbejde.~~

Forslagsstillere: Rasmus Erdal, Århus Skov Division; Mikael Andersen, Jens Bang Division; Lasse Høgsted; Hareskov Division; Rasmus Bo Sørensen, Herlev Byspejderne; Tina Dahl Marcussen, Øresund Division.

Korpsledelsen støttede forslaget.

#### **Æ15:**

Korpsledelsen fortsætter i 2016-2017 arbejdet med at videreudvikle divisionsledelsernes rolle ved at tage initiativ til:

- at tydeliggøre divisionsledelsernes formål og kerneopgave i dialog med divisionsledelser og grupper
- at der udarbejdes en ny vejledning og materiale til at støtte divisionsledelsernes arbejde
- at der tilbydes nye uddannelser i gruppeudvikling
- at der *som udgangspunkt* afholdes ~~mindst~~ tre årlige møder omhandlende divisionsledelsernes kerneopgave med deltagelse af repræsentanter fra korpsledelsen, konsulenter eller udvalg fra den fælles organisation.

~~Divisionsledelserne forpligter sig ligeledes til~~ forventes at deltage aktivt i dette arbejde.

Forslagsstillere: Christina Laugesen, Blushøjspejderne; Charlotte Lauridsen, Lyng Division; Niels Bjerre Nikolajsen, Holstebro-spejderne; Inge Cecilie Toft Hansen; Vestjydske Division.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

#### **Æ16:**

*5. I 2016 og 2017 afsættes ressourcerne svarende til 3 af konsulenterne på korpskontoret, til udelukkende at hjælpe divisionerne i gang med denne udvikling. De får ansvaret for at støtte divisionerne med hhv. Organisationsudvikling, Ledelsesudvikling og Kommunikation i divisionernes grupper.*

*Konsulenternes opgaver vil være:*



- *Definere rollen som divisionens Regionale Organisationsudviklingschef, Regionale Ledelsesudviklingschef hhv. Regionale Kommunikationschef. Rollerne skal minimum indeholde.*
  - *hjælp til grupperne med at rekruttere og udvikle deres ansvarlige*
  - *etablering af netværk mellem gruppernes ansvarlige inden for de tre områder*
  - *hjælp til gruppernes ansvarlige med at løfte deres opgave (arrangere kurser, sparring, møder, sende inspiration m.v.).*
- *Definere rollen som gruppens ansvarlige for hhv. Organisationsudvikling (fx formanden), Ledelsesudvikling (fx GL) og Kommunikation.*
- *Hjælpe divisionerne med at rekruttere, uddanne og udvikle de tre funktionschefer.*
- *Skabe netværk mellem alle divisionernes funktionschefer.*
- *Hjælpe divisionernes funktionschefer med at løfte opgaverne (sparring, møder, materialer, rådgivning etc.) Hver konsulent får tildelt ét af de tre områder, som ansvarsområde, og et af den enkelte konsulents succeskriterier, at der inden udgangen af 2016 er mindst 12 divisioner har en velfungerende funktionschef, og inden udgangen af 2017 har mindst 24 divisioner dette. Opgaven vil være konsulenternes primære opgave. Kan opgaven mod forventning ikke udfylde en hel arbejdstid, kan Generalsekretæren selvfølgelig prioritere andre opgaver, men ikke på bekostning af den primære opgave.*

*Opgaverne forankres hos Generalsekretæren og kan evt. forankres i DDS Gruppeliv eller tilsvarende dedikeret udvalg (ikke som et delprojekt i et andet udvalg). Generalsekretær (alternativ dedikeret udvalg) sikrer fremdrift, målopfyldelse m.v.*

Forslagsstillere: Gitte Klemensen, Thistedspejderne; Thomas Frisenette, Fortunen Gruppe; Morten Kjær Lennon, De Blå Haslevspejdere.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

Grethe (Grunda) Mejlgaard, (Klit Division) kommenterede, at i Æ14 stk. 4 ville alle kommaer komme til at fremstå som et "eller".

Forslagsstillerne ved Rasmus Erdal (Århus Skov Division) præciserede, at der skulle være "og/eller" mellem de opremsede deltagere.

Dirigenterne pointerede igen, at forslagene stilles til afstemning, som de står.

Tina Dahl Marcussen, (Øresund Division) bemærkede, at formuleringen var den samme i det oprindelige forslag.

Lasse Høgstedt, (Hareskov Division) præciserede, at divisionsledelserne var tilføjet listen over deltagere.



Grethe (Grunda) Mejlgaard (Klit Division) bemærkede, at divisionsledelserne var en nødvendig deltager i arbejdet.

Rasmus Erdal (Århus Skov Division) henstillede til, at de delegerede tolkede forslaget, som at alle de nævnte deltagere var nødvendige, for at arbejdet skulle give det ønskede resultat.

Æ14 blev sat til afstemning og vedtaget.

Æ15 bortfaldt herefter, idet Æ14 var mere vidtgående.

Æ16 blev sat til afstemning og forkastet.

Herefter blev B3 inkl. Æ14 sat til afstemning og vedtaget.

#### B4: Ungeledelse

Korpsrådet støtter, at Det Danske Spejderkorps opretter en Ungeledelse. Ungeledelsen er et forum, der består af unge i alderen 15 til 23 år.

Formålet med Ungeledelsen er at støtte, udvikle og motivere til initiativer for unge med udgangspunkt i de unges bedste erfaringer inden for løb, kursus og patruljeliv. Herunder fungere som et direkte bindeled mellem fællesorganisationen og unge spejdere for at sikre medbestemmelse, og at de unge blive lyttet til.

Frem mod korpsrådsmødet i 2016 arbejder en arbejdsgruppe på et forslag til, hvordan man kan etablere et sådant forum for unge.

Forslagsstillere: Ea Forchhammer, 1. Glostrup Gruppe; Mathias Bøgsted, Hvissinge Spejder Center; Bo Carlsen, Hvissinge Spejder Center; Thomas Frankel Goul, 2. Hellig Anders

Spejderne; Marcus Melin Gammeltoft-Hansen, Skovgruppen; Morten Kjær Lennon, De Blå Haslevspejdere.

**Til B4 var modtaget et ændringsforslag (Æ17).**

**Æ17:**

Oprindelig tekst udgår, ny tekst:

*Korpsrådet pålægger Korpsledelsen at oprette en midlertidig arbejdsgruppe, der frem mod Korpsrådsmødet 2016 udarbejder et forslag om oprettelse af "arbejdsgruppe bestående af unge". Den midlertidige arbejdsgruppe skal bestå af 15-23 årige og skal forsøge at repræsentere en ligelig fordeling indenfor aldersspændet samt mellem begge køn. "Arbejdsgruppen bestående af unge" skal ved oprettelse forankres i DDS' fælles organisation.*



*Ved udarbejdelse af forslaget skal der tages hensyn til intentionen om, at "arbejdsgruppen bestående af unge" skal beskæftige sig med debat og fora for unge, danne netværk og sparring unge imellem og give de unge en større stemme i det centrale arbejde.*

Forslagsstillere: Bo Carlsen, Hvissinge Spejder Center; Mathias Bøgsted, Hvissinge Spejder Center; Kathrine Dahl Marcussen, Bent Byg; Ea Forchhammer, 1. Glostrup gruppe; Marcus Melin Gammeltoft-Hansen, Skovgruppen; Bjørn Søgaard Dalberg, Vestskov Division.

Korpsledelsen støttede forslaget.

Æ17 blev sat til afstemning og vedtaget.

Herefter blev B4 inkl. Æ17 sat til afstemning og vedtaget.

## g. Behandling af lovforslag

Lovforslagene var udsendt til alle delegerede sammen med mødematerialet og blev debatteret livligt på indflydelsestovet lørdag eftermiddag. Der var deadline for ændringsforslag lørdag aften kl. 19.

Beslutningsdokumentet med de indkomne ændringsforslag blev sendt på mail og uddelt til alle deltagere søndag morgen, afstemningen fandt sted søndag.

## L1: Grupperådet

### Ændring af § 11.

Grupperådet:

1. Grupperådet, som er gruppens øverste myndighed består af:

a. ~~medlemmer, der er fyldt 15 år~~

a. *gruppens medlemmer*

b. forældre til medlemmer under 18 år

c. bestyrelsen.

2. ~~Grupperådets medlemmer har hver én stemme.~~ Gruppens medlemmer og bestyrelsens medlemmer har hver én stemme. Når et medlem er under 18, udøver en forælder eller værge stemmeret på vegne af medlemmet, såfremt medlemmet ikke selv deltager i grupperådsmødet og ønsker at benytte sig af den. Opstår der tvivl om, hvilken forælder eller værge der skal overtage stemmeretten, tilfalder stemmeretten den forælder eller værge, som står øverst i medlemssystemet som pårørende.



Forslagsstillere: Thomas Frisenette, Fortunen Gruppe; Helene Schiermer, Absalon Division; Martin Hollerup Venborg, Reden 5. Aalborg; Morten Kjær Lennon, Haslevspejderne.

**Til L1 var modtaget et ændringsforslag (Æ1).**

**Æ1:**

§11 Stk. 1:

Grupperådet:

1. Grupperådet, som er gruppens øverste myndighed består af:

- a. ~~gruppens medlemmer~~ medlemmer, der er fyldt 15 år
- b. forældre til medlemmer under 18 år
- c. bestyrelsen.

§11 Stk. 2:

Oprindelig tekst slettes, ny tekst:

*Alle gruppens medlemmer samt bestyrelsens medlemmer har stemmeret ved grupperådsmødet. Når et medlem ikke er fyldt 15 år, udøver én af medlemmets forældre eller værger stemmeretten på vegne af medlemmet. Når et medlem er fyldt 15, men endnu ikke 18 år, udøver én af medlemmets forældre eller værger stemmeretten på vegne af medlemmet, såfremt medlemmet ikke selv deltager på grupperådsmødet. Opstår der uenighed mellem forældre/værger om hvilken forælder eller værge der skal varetage et medlems stemmeret, afgøres dette af bestyrelsesformanden eller en gruppeleder ved simpel lodtrækning. Afgivning af stemmer kan kun ske ved personligt fremmøde.*

Forslagsstillere: Thomas Frisenette, Fortunen Gruppe; Helene Schiermer, Absalon Division; Kathrine Dahl Marcussen, Bent Byg; Markus Noach Bräuner, 1. Helsingør; Simon S. Sørensen, Peter Lassen Gruppe; Emil Sauer Lynge, Bellahøj 21st. Barking; Thea Hedelund Larsen, Nørreå Gruppe; Natacha Marie Hammer, Peter Wessel Gruppe; Eddie Malmgaard Clausen, Peter Wessel Gruppe.

Korpsledelsen støttede forslaget.

Æ1 blev præsenteret af dirigenterne, og der blev pointeret, at der i det udleverede beslutningsdokument manglede et ord i teksten ("udøver" tilføjet i ovenstående tekst).

Æ1 blev sat til afstemning og vedtaget.

Herefter blev L1 inkl. Æ1 blev sat til afstemning og vedtaget.

## L2: Udsendelse af rådsmødematerialet

Ændring af §8 – tilføjelse af nyt stk. 6:

*6. Hvor der i disse love er angivet, at der skal gives meddelelse, eller at indkaldelser, beskeder, materiale, bilag eller andet skal sendes eller udsendes, kan udsendelse ske med post, elektronisk post og/eller ved hjælp af et fælles elektronisk medie, som modtagerne har adgang til.*

Forslagsstillere: Korpsledelsen.

**Til L2 var modtaget to ændringsforslag (Æ2 og Æ3).**

**Æ2:**

§8 stk. 6: Hvor der i disse love er angivet, at der skal gives meddelelse, eller at indkaldelser, beskeder, materiale, bilag eller andet skal sendes eller udsendes, kan udsendelse ske med post, elektronisk post, og/eller ved hjælp af et fælles elektronisk medie, som modtagerne har adgang til. *Mødemateriale til Korpsrådsmøde, herunder regnskab, budget, indkomne forslag m.v. skal dog udsendes via post jf. §35 stk. 4.*

Forslagsstillere: Morten Kjær Lennon, De Blå Haslevspejdere; Martin Hollerup Venborg, Reden 5. Aalborg; Aage Larsen, Klarup Gruppe; Ivar Thyssen, Skovvejens Blå Spejdere; Chalotte Maria S. Søndergaard, Laksegruppen.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

**Æ3:**

§8 stk. 6: Hvor der i disse love er angivet, at der skal gives meddelelse, eller at indkaldelser, beskeder, materiale, bilag eller andet skal sendes eller udsendes, kan udsendelse ske med post, elektronisk post, og/eller ved hjælp af et fælles elektronisk medie, som modtagerne har adgang til. *Mødemateriale til Korpsrådsmøde, herunder regnskab, budget, indkomne forslag m.v. skal dog udsendes via post jf. §35 stk. 4, dog ikke til medlemmer der har tilkendegivet, at de ikke ønsker udsendelse som fysisk post.*

Som konsekvens heraf tilføjes der i §35 stk. 4 i 2. punktum efter ”Spejdercheferne sender pr. brev”:

”jf. dog §8 stk. 6”.

Forslagsstillere: Morten Kjær Lennon, De Blå Haslevspejdere; Merete Stryhn Rakeb Lohse, Zaxsez; Martin Hollerup Venborg, Reden 5. Aalborg; Aage Larsen, Klarup Gruppe;



Ivar Thyssen, Skovvejens Blå Spejdere; Thomas Brøgger, Århus Skov Division; Chalotte Maria S. Søndergaard, Laksegruppen.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

Æ2 blev sat til afstemning og forkastet (113 for, 419 imod, 16 blanke).

Æ3 blev sat til afstemning og vedtaget.

Herefter blev L2 inkl. Æ3 sat til afstemning og vedtaget.

### L3: Gruppeanerkendelse

#### **Ændring af § 20.**

Grupper anerkendelse – stk. 4 udgår, og stk. 5 ændres til stk. 4:

4. Divisionscheferne anerkender grupper, der overholder stk. 1-3.

#### **Ændring af § 21.**

Tilbagekaldelse af grupper anerkendelse – ‘divisionsledelsen’ udskiftes med ‘nævnet’:

1. *Nævnet* kan tilbagekalde anerkendelse for en gruppe, som ikke virker i overensstemmelse med korpsets formål, arbejdsgrundlag og love.
2. Ethvert medlem af korpset eller en gruppes bestyrelsesmedlem kan skriftligt foreslå *nævnet*, at *nævnet* tilbagekalder en gruppes anerkendelse.
3. Man skal i sit forslag til *nævnet* om at tilbagekalde en gruppes anerkendelse beskrive sagens forhold, redegøre for forsøg på udvikling af gruppen og begrunde ønsket om tilbagekaldelse konkret.
4. *Nævnet* skal senest på sit andet ordinære møde efter modtagelse af indstilling behandle sagen første gang. *Nævnet* skal høre sagens parter.
5. *Nævnets* afgørelse skal meddeles parterne skriftligt med konkret begrundelse og klagevejledning. Hvis *nævnet* beslutter at tilbagekalde gruppens anerkendelse, skal afgørelsen oplyse om tidspunkt for tilbagekaldelse, procedure for gruppens opløsning og håndtering af gruppens aktiver.
6. *Nævnets* afgørelse kan ankes til korpsledelsen. Klagen skal være skriftlig og skal sendes til korpskontoret. Klagen skal være modtaget senest fire uger efter den af *Nævnet* fremsendte afgørelse.

#### **Ændring af §46.**

Eksklusion og tilbagekaldelser – ændring af stk. 1:

1. Korpsledelsen nedsætter et nævn på mindst tre personer. Nævnet træffer afgørelser i sager om eksklusion, afvisning af ønske om medlemskab af korpset og tilbagekaldelse af ledergodkendelse og *gruppeanerkendelse*. Korpsledelsen må ikke være repræsenteret i nævnet.



Forslagsstillere: Korpsledelsen.

**Til L3 var modtaget fem ændringsforslag (Æ4, Æ5, Æ6, Æ7 og Æ8).**

**Æ4:**

Lovforslag L3 bortfalder.

I stedet for fremsættes følgende beslutningsforslag:

*Korpsrådet pålægger Korpsledelsen at arbejde videre med en fremtidig håndtering af gruppeanerkendelser herunder Nævnets eventuelle rolle og sammensætning samt afledte konsekvenser af en tilbagekaldelse af en gruppes anerkendelse.*

*Korpsledelsen skal senest i forbindelse med Korpsrådsmødet 2016 præsentere resultatet af arbejdet og om nødvendigt fremsætte ny(e) lovforslag om håndteringen af gruppeanerkendelser.*

Forslagsstillere: Ole Dalskov, Ege Division; Anette Bergulf, Delfinerne; Morten Hansen, Dybbøl Division.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

**Æ5:**

Ændring af §20 stk. 4:

~~Stk. 4 udgår, og stk. 5 ændres til stk. 4.~~

*Divisionscheferne anerkender nye grupper, der overholder stk. 1-3.*

Forslagsstillere: Morten Kjær Lennon, De Blå Haslevspejdere; Martin Hollerup Venborg, Reden 5. Aalborg; Aage Larsen, Klarup Gruppe; Thomas Frisenette, Fortunen Gruppe; Ivar Thyssen, Skovvejens Blå Spejdere.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

**Æ6:**

Ændring af §21 Tilbagekaldelse af gruppers anerkendelse:

1. *Divisionsledelsen eller Nævnet kan tilbagekalde anerkendelse for en gruppe, som ikke virker i overensstemmelse med korpsets formål, arbejdsgrundlag og love.*

2. *Ethvert medlem af korpset eller en gruppes bestyrelsesmedlem kan skriftligt foreslå divisionsledelsen eller Nævnet, at Nævnet tilbagekalder en gruppes anerkendelse.*

3. Man skal i sit forslag til *divisionsledelsen* eller Nævnet om at tilbagekalde en gruppes anerkendelse beskrive sagens forhold, redegøre for forsøg på udvikling af gruppen og begrunde ønsket om tilbagekaldelse konkret.
4. *Divisionsledelsen* eller Nævnet skal senest på sit andet ordinære møde efter modtagelse af indstilling behandle sagen første gang. *Divisionsledelsen* eller Nævnet skal høre sagens parter.
5. *Divisionsledelsen* eller Nævnets afgørelse skal meddeles parterne skriftligt med konkret begrundelse og klagevejledning. Hvis *divisionsledelsen* eller Nævnet beslutter at tilbagekalde gruppens anerkendelse, skal afgørelsen oplyse om tidspunkt for tilbagekaldelse, procedure for gruppens opløsning og håndtering af gruppens aktiver.
6. *Divisionsledelsen* eller Nævnets afgørelse kan ankes til Korpsledelsen. Klagen skal være skriftlig og skal sendes til Korpskontoret. Klagen skal være modtaget senest fire uger efter den af *divisionsledelsen* eller Nævnet fremsendte afgørelse.

Forslagsstillere: Morten Kjær Lennon, De Blå Haslevspejdere; Martin Hollerup Venborg, Reden 5. Aalborg; Aage Larsen, Klarup Gruppe; Thomas Frisenette, Fortunen Gruppe; Ivar Thyssen, Skovvejens Blå Spejdere.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

#### **Æ7:**

§21 bibeholdes i sin nuværende form,

~~Ændring af §21. Tilbagekaldelse af gruppers anerkendelse – ‘divisionsledelsen’ udskiftes med ‘nævnet’:~~

- ~~1. Nævnet kan tilbagekalde anerkendelse for en gruppe, som ikke virker i overensstemmelse med korpsets formål, arbejdsgrundlag og love.~~
- ~~2. Ethvert medlem af korpsen eller en gruppes bestyrelsesmedlem kan skriftligt foreslå nævnet, at nævnet tilbagekalder en gruppes anerkendelse.~~
- ~~3. Man skal i sit forslag til nævnet om at tilbagekalde en gruppes anerkendelse beskrive sagens forhold, redegøre for forsøg på udvikling af gruppen og begrunde ønsket om tilbagekaldelse konkret.~~
- ~~4. Nævnet skal senest på sit andet ordinære møde efter modtagelse af indstilling behandle sagen første gang. Nævnet skal høre sagens parter.~~
- ~~5. Nævnets afgørelse skal meddeles parterne skriftligt med konkret begrundelse og klagevejledning. Hvis nævnet beslutter at tilbagekalde gruppens anerkendelse, skal afgørelsen oplyse om tidspunkt for tilbagekaldelse, procedure for gruppens opløsning og håndtering af gruppens aktiver.~~
- ~~6. Nævnets afgørelse kan ankes til korpsledelsen. Klagen skal være skriftlig og skal sendes til korpskontoret. Klagen skal være modtaget senest fire uger efter den af Nævnet fremsendte afgørelse.~~



Forslagsstillere: Ole Dalskov, Ege Division; Anette Bergulf, Delfinerne; Morten Hansen, Dybbøl Division; Thomas Røntved, Marselisspejderne; Rasmus Jensen, Absalon Division; Korpsledelsen.

Korpsledelsen støttede forslaget.

**Æ8:**

~~§46 stk. 1: Korpsledelsen nedsætter et nævn på mindst tre personer.~~

*På korpsrådsmødet i lige år vælger korpsrådet 5 medlemmer af nævnet. Korpsledelsen skal senest den 1. oktober forud for det ordinære korpsrådsmøde have opstillet mindst 3 kandidater, som er valgt som divisionschefer, mindst 3 kandidater som er valgt som gruppeledere, og mindst yderligere 3 andre kandidater. Skulle et eller flere valgte medlemmer af nævnet få varigt forfald, udnævner korpsledelsen nye medlemmer til erstatning, og offentliggør dette ved direkte information til korpsrådsmedlemmerne. Korpsrådet vælger første gang kandidater til nævnet på korpsrådsmødet i 2016, indtil da vil det nuværende nævn fortsætte deres virke.*

Nævnet træffer afgørelser i sager om eksklusion, afvisning af ønske om medlemskab af korpset og tilbagekaldelse af ledergodkendelse og gruppeanerkendelse. Korpsledelsen må ikke være repræsenteret i nævnet.

Forslagsstillere: Morten Kjær Lennon, De Blå Haslevspejdere; Merete Stryhn Rakeb Lohse, Zaxsez; Martin Hollerup Venborg, Reden 5. Aalborg; Aage Larsen, Klarup Gruppe; Thomas Frisenette, Fortunen Gruppe; Ivar Thyssen, Skovvejens Blå Spejdere.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

Æ4 blev sat til afstemning og vedtaget (343 for, 186 imod, 24 blanke).

Dermed bortfaldt Æ5, Æ6, Æ7 og Æ8, idet Æ4 var mere vidtgående.

Herefter blev L3 inkl. Æ4 sat til afstemning og vedtaget.

## **L4: Bemyndigelsesforslag**

### **Tilføjelse til § 35.**

Korpsrådsmøde – nyt stk. 6:

*6. Korpsrådet bemyndiger korpsledelsen til efter korpsrådsmødet at foretage rettelser i korpsets love, der måtte vise sig nødvendige for at justere uoverensstemmelser i korpsets love som følge af de vedtagne lovforslag, eller er af rent sproglig eller redaktionel karakter, og som måtte blive skønnet*



*hensigtsmæssige for at undgå misforståelser som følge af de vedtagne formuleringer. Endvidere bemyndiger korpsrådet korpsledelsen til efter korpsrådsmødet at foretage rettelser i korpsets love, der er af rent sproglig eller redaktionel karakter. Korpsledelsens rettelser skal være foretaget senest 1. februar det følgende år og skal inden samme frist offentliggøres i et af korpsets medier med angivelse af de foretagne ændringer.*

**Forslagsstillere: Korpsledelsen**

**Til L4 var modtaget to ændringsforslag (Æ9 og Æ10).**

**Æ9:**

Teksten i lovforlag L4 ændres til et beslutningsforslag, og indholdet ændres til følgende tekst:

Korpsrådet bemyndiger korpsledelsen til efter korpsrådsmødet at foretage *konsekvensrettelser* i Korpsets love, der måtte vise sig nødvendige for at justere rette uoverensstemmelser i korpsets love som følge af de på korpsrådsmødet vedtagne lovforslag, ~~eller af rent sproglig eller redaktionel karakter, og som måtte blive skønnet hensigtsmæssige for at undgå misforståelser som følge af de vedtagne formuleringer.~~ Endvidere bemyndiger korpsrådet korpsledelsen til efter korpsrådsmødet at foretage *konsekvensrettelser* i korpsets love, ~~der er rent sproglig eller redaktionel karakter.~~ Korpsledelsens rettelser skal være foretaget senest den 1. februar det følgende år og skal inden samme frist offentliggøres i et af korpsets medier med angivelse af de foretagne ændringer.

**Forslagsstillere: Eddie Malmgaard-Clausen, Peter Wessel Gruppe; Natacha Marie Hammer, Peter Wessel Gruppe; Thea Hedelund Larsen, Nørreå Gruppe; Karina Hyttel Nedergaard, Sæbygaard Gruppe; Susanne Kriegbaum, Vendelbo Division; Stine Roskjær, Prins Hamlet Gruppe; Henrik Jelle Madsen, 1. Helsingør Gruppe; Markus Noach Bräuner, 1. Helsingør Gruppe.**

**Korpsledelsen støttede ikke forslaget.**

**Æ10:**

Oprindeligt forslag:

”Korpsrådet bemyndiger Korpsledelsen til efter Korpsrådsmødet at foretage rettelser i korpsets love, der måtte vise sig nødvendige for at justere uoverensstemmelser i korpsets love som følge af de vedtagne lovforslag, eller er af rent sproglig eller redaktionel karakter, og som måtte blive skønnet hensigtsmæssige for at undgå misforståelser som følge af de vedtagne formuleringer.



Endvidere bemyndiger Korpsrådet Korpsledelsen til efter Korpsrådsmødet at foretage rettelser i korpsets love, der er af rent sproglig eller redaktionel karakter. Korpsledelsens rettelser skal være foretaget senest 1. februar det følgende år og skal inden samme frist offentliggøres i et af korpsets medier med angivelse af de foretagne ændringer.”

#### Ændring

Forslagsstillerne ønsker L4 ændret til et beslutningsforlag

Forslagsstillere: Eddie Malmgaard-Clausen, Peter Wessel Gruppe; Natacha Marie Hammer; Peter Wessel Gruppe; Thea Hedelund Larsen, Nørreå Gruppe; Karina Hyttel Nedergaard; Sæbygaard Gruppe; Susanne Kriegbaum, Vendelbo Division; Stine Roskjær; Prins Hamlet Gruppe; Henrik Jelle Madsen, 1. Helsingør Gruppe; Markus Noach Bräuner, 1. Helsingør Gruppe.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

Æ9 blev sat til afstemning og forkastet (139 for, 385 imod, 26 blanke).

Æ10 blev sat til afstemning og forkastet (244 for, 284 imod, 22 blanke).

Herefter blev L4 sat til afstemning og vedtaget.

### L5: Divisionsledelsens opgave og ansvar

#### Ændring af § 29. Divisionsledelsen:

~~1. Divisionsledelsen har over for divisionsrådet ansvaret for:~~

~~a. at planlægge og lede divisionsarbejdet i overensstemmelse med korpsets formål, arbejdsgrundlag og værdier, og indenfor de af divisionsrådet fastsatte rammer~~

~~b. at divisionen i øvrigt overholder korpsets love~~

~~c. at yde relevant støtte til divisionens grupper, herunder opstart af nye grupper d. at sikre, at der afholdes arrangementer og aktiviteter, herunder relevant ledertræning, for alle divisionens medlemmer~~

~~e. divisionens økonomi~~

~~f. opfølgning på divisionsrådets beslutninger.~~

*1. Divisionsledelsens opgave er at understøtte gruppeudvikling og drift inden for divisionens grænser, herunder ved at*

*a. sikre, at alle spejdere oplever at være en del af et større spejderfællesskab uden for gruppen.*

*b. facilitere netværk mellem grupperne i divisionen.*

*2. Divisionsledelsen har over for divisionsrådet ansvaret for:*

*a. at planlægge og lede divisionsarbejdet i overensstemmelse med korpsets formål, love, arbejdsgrundlag, værdier, og inden for de af divisionsrådet fastsatte rammer*

*b. divisionens økonomi*

*c. opfølgning på divisionsrådets beslutninger.*

3. Divisionsledelsen består af mindst seks medlemmer, herunder en til to divisionschefer, divisionskassereren og yderligere mindst tre medlemmer.

4. Divisionens to medlemmer af Korpsets Råd vælges af og blandt divisionsledelsen. Det ene medlem skal være myndigt.

5. Hvis et medlem får varigt forfald, kan divisionsledelsen uden ekstraordinært divisionsrådsmøde, frem til næste divisionsrådsmøde, udpege et nyt medlem. Ved udpegning skal § 27 iagttages.

6. Divisioner, der agter at drive en del af arbejdet til søs, skal opfylde regler svarende til grupper med søaktiviteter jf. § 22.

7. Divisionscheferne kan dispensere fra lovenes bestemmelser om aldersbetingelser, familieskab, funktionstid, frister, valgeregler og lignende forhold i grupper og andre anerkendte enheder tilknyttet divisionen, hvor konkrete omstændigheder taler afgørende for det. Divisionscheferne kan dispensere for en begrænset periode, maksimalt for fire år.

**Forslagsstillere: Korpsledelsen.**

**Til L5 var modtaget et ændringsforslag (Æ11).**

**Æ11:**

§ 29 stk. 1. Divisionsledelsens opgave er at understøtte gruppeudvikling og drift inden for divisionens grænser, herunder ved at

a. sikre at alle spejdere oplever at være en del af et større spejderfællesskab uden for gruppen.

b. facilitere netværk mellem grupperne i divisionen.

*c. understøtte kommunikationen mellem grupperne og korpsledelsen og dennes udvalg.*

**Forslagsstillere: Rasmus Erdal, Århus Skov Division; Mikael Andersen, Jens Bang Division; Lasse Høgsted, Hareskov Division; Rasmus Bo Sørensen, Herlev Byspejderne; Tina Dahl Marcussen, Øresund Division.**

**Korpsledelsen støttede forslaget.**



Æ11 blev sat til afstemning og vedtaget.

Herefter blev L5 inkl. Æ11 sat til afstemning og vedtaget.

## h. Vedtagelse af budget for kommende år herunder fastsættelse af kontingent for 2014

Kristine Clemmensen-Rothne og Marcus Thusgaard Andersen gennemgik budgettet for 2016. På budgettet for 2016 er der afsat ekstra penge til bl.a. uddannelse, da korpsledelsen håber på øget aktivitet i 2016. Korpset har tegnet en fælles ulykkesforsikring for alle spejdere, dette ses af en øgning af udgifterne under Korpset i budgettet.

Der er desuden en stor stigning i udgifter til korpskontoret. Det skyldes både, at der fundraises penge til flere ansatte (som foruden indtægter giver øgede udgifter), men også at Spejdercenter Holmen næste år får en tiltrængt renovering.

Derudover fokuserede Marcus på, at det er meningen, at ejendomsudvalget skal løbe rundt i sig selv, og at vi nærmer os dette mål.

Kristine satte herefter fokus på, at det nye medlemssystem giver en stigning i afskrivningen.

Samlet giver budgettet et lille underskud. Korpsledelsen prioriterer at kunne sætte penge af til stor aktivitet i uddannelse og arrangementer.

Marcus præsenterede, hvordan midlerne afsat til gruppeudvikling er brugt. Midlerne er endnu ikke brugt op. Marcus forklarede, at projektpuljen har godkendt og støttet fire forslag i år: Aktivitetsdatabasen der er blevet gjort mobilvenlig, et sølederkursus for søspejderne, Friluftsbogen og en forundersøgelse på et nyt dds.dk

Marcus fremlagde derefter forslaget til kontingent for 2016.

Der var mulighed for at stille uddybende spørgsmål og at debattere budgettet på indflydelsestovet lørdag eftermiddag, afstemningen fandt sted søndag.

### **Der var modtaget et ændringsforslag til budgettet (Æ18)**

#### **Æ18**

~~Kontingentet fastsættes til kr. 302,25, hvilket svarer til en regulering på kr 2,25.~~

~~Kontingentet opkræves således i 3 rater a kr. 100,75.~~



*Kontingentet fastholdes på kr. 300,00.*

*Kontingentet opkræves således i 3 rater a kr. 100,00.*

Forslagsstillere: Thomas Brøgger, Århus Skov Division; Martin Steenstrup, Nr. Alslev Gruppe; H. C. Gravesen, Svend Gønge Division; Thomas Røntved, Aros Division; Morten Lennon, De blå Haslevspejdere; Victor Sørensen, Højbjerg Dreng.

Korpsledelsen støttede ikke forslaget.

Æ18 blev sat til afstemning og forkastet (217 for, 314 imod, 22 blanke).

Herefter blev budgettet for 2016 inkl. kontingent sat til afstemning og godkendt.

## i. Valg af spejderchefer

Kandidaterne blev kort præsenteret lørdag formiddag. Der var mulighed for at debattere med kandidaterne på indflydelsestorvet lørdag eftermiddag, afstemningen fandt sted søndag.

For at blive valgt skal en kandidat opnå minimum 50% af de tilstedeværende delegeredes stemme.

Til posten som spejderchef opstillede Annesofie Bjerre og David Hansen.

Annesofie Bjerre blev valgt med 293 stemmer (53%).

David Hansen blev valgt med 422 stemmer (76%).

## j. Valg af øvrige medlemmer til Korpsledelsen

Kandidaterne blev kort præsenteret lørdag eftermiddag. Der var mulighed for at debattere med kandidaterne på indflydelsestorvet lørdag eftermiddag, afstemningen fandt sted søndag.

For at blive valgt til Korpsledelsen skal en kandidat opnå minimum 25% af de tilstedeværende delegeredes stemme. Korpsrådet vælger ti medlemmer til korpsledelsen, hvoraf mindst to medlemmer er fyldt 15 år, men ikke 24 år på valgtidspunktet. Det ene køn kan højst være repræsenteret med 2/3 af den samlede korpsledelse inklusiv spejdercheferne.



Til øvrige medlemmer af Korpsledelsen opstillede følgende kandidater:

**Kvindelige kandidater**

Elise Mølleskov (under 24 år) - 447 stemmer (82%) - Valgt

Kristine M. Clemmensen-Rotne - 412 stemmer (75%) – Valgt

Mai Choe Thode - 391 stemmer (71%) – Valgt

Marie Glent-Madsen - 439 stemmer (80%) – Valgt

**Mandlige kandidater**

Christian Federspiel - 301 stemmer (55%) – Valgt

Marcus Thusgaard Andersen - 425 stemmer (78%) – Valgt

Mark Warren - 296 stemmer (54%, men laveste stemmetal) – Ikke Valgt

Mathias Faaborg - 383 stemmer (70%) – Valgt

Rasmus Damkjær-Ohlsen - 337 stemmer (61%)– Valgt

Søren Eriksen - 452 stemmer (82%) – Valgt

Troels Lund (under 24 år) - 467 stemmer (85%)– Valgt

Efter valg af Spejderchefer og øvrige medlemmer af Korpsledelsen består den nye Korpsledelse af:

Annesofie Bjerre (Spejderchef), David Hansen (Spejderchef), Elise Mølleskov, Kristine Clemmensen-Rotne, Mai Choe Thode, Marie Glent-Madsen, Christian Federspiel, Marcus Thusgaard Andersen, Mathias Faaborg, Rasmus Damkjær-Ohlsen, Søren Eriksen og Troels Lund.

Den samlede Korpsledelse blev præsenteret på scenen til stort bifald.

## k. Valg af medlemmer og suppleanter til valgudvalget

Til valgudvalget foreslog Korpsledelsen Cecilie G. Vej-Hansen som kvindeligt medlem, og Mads Helmer-Hansen som mandligt medlem, samt Kirstine Laustsen og Andreas Wenning Rangholm som suppleanter.

Forsamlingen valgte Cecilie G. Vej-Hansen (511 stemmer) og Mads Helmer-Hansen (506 stemmer) til valgudvalget samt Kirstine Laustsen (496 stemmer) og Andreas Wenning Rangholm (500 stemmer) til suppleanter.

## I. Valg af revisor

Korpsledelsen indstillede Deloitte Statsautoriseret Revisionsaktieselskab til genvalg. Der var ikke andre kandidater.

Korpsrådet vedtog genvalget.

## m. Eventuelt

Christina Palmstrøm (De Grønne Pigespejdere) takkede for invitationen og udtrykte glæde over at opleve inspirationen og muligheden for at debattere og derigennem udvikle os sammen. Hun fokuserede på, hvordan hun er imponeret af Det Danske Spejderkorps. Derudover fortalte hun, at hun så frem til et udvidet samarbejde fremover, så vi kan sætte endnu større aftryk på børn og unge.

Marianne Pedersen (Spejdernes Lejr 2017) bragte en hilsen fra lejrledelsen og præsenterede lejrens logo og formål. Hun reklamerede også for lejrens hjemmeside, hvor det er muligt at melde sig som hjælper allerede nu. Som bekendt foregår lejren i Sønderborg på en utroligt flot lejrplads med ekstraordinært gode muligheder for aktiviteter.

Just og Sidse uddelte præmie fra lørdagens Woop jagt, og takkede for den store opbakning.

Hannes Dau (Dansk Spejderkorps Sydslesvig) takkede for invitationen og var glad for at have deltaget i debatterne og derigennem fået en masse inspiration, hvilket er vigtigt for at understøtte det fælleskorpslige arbejde, der foregår i øjeblikket. Han præsenterede desuden det fælleskorpslige seminar om flygtningesituationen, der afholdes om 14 dage.

Christian Melchiorson (Middelgrundsfonden) viste en video med stemningsbilleder fra Middelgrundsfortet og gav et kort resumé af forløbet, der startede på Korpsrådsmødet sidste år. Middelgrunden ejes af en selvstændig fond, der også er ansvarlig for istandsættelsen, som skal løbe over de næste tre år. Der er fuld gang i arbejdet med både de fysiske rammer og indholdet i tilbuddet til alle de unge, der er i målgruppen. Efterfølgende blev der vist en video fra processen, som den har forløbet indtil nu.

Claus Agerskov (Danske Baptisters Spejderkorps) bemærkede, at Korpsrådsmødet gjorde indtryk. Der var ca. ligeså mange deltagere på Korpsrådsmødet, som der er baptistspejdere i Danmark. Han takkede derefter for det gode samarbejde mellem spejderkorpsene i Danmark. Når korpsene løfter i flok stiger arbejdsglæden, og spejderne sætter aftryk. Han fortalte, hvordan vores forskelligheder styrker samarbejdet, og at samarbejdet har spredt sig også til det lokale arbejde i grupperne. Han opfordrede til, at vi





fokuserer endnu mere på det lokale samarbejde. Forskellighed er en styrke, sammen når vi endnu mere.

Karen Vejby og Carsten Madsen (DDS Ejendomme) præsenterede vinderne af konkurrencen om en patruljetur i Quark. Samtidigt takkede de for de mange besøgende på deres stand om lørdagen.

Der blev vist en video fra Klubliv Danmark som forklarede, hvordan konceptet foregår. Der kan læses mere på [www.klublivdanmark.dk](http://www.klublivdanmark.dk)

Michael Seeberg (KFUM-Spejderne i Danmark) forklarede, hvorfor han mener, at det tværgående samarbejde netop er særligt vigtigt nu. Han fortalte, hvordan mange har store forventninger til vores samarbejde og vores arbejde med Ungdomsøen. Der er uendelig mange muligheder for at skabe noget helt nyt, og vi er i fuld gang med at gribe dem. Øen skal være for den danske ungdom, fordi vi har tiltro til ungdommen. Vi tror på, at ungdommen kan bidrage til et bedre samfund. Vi skal gøre ungdommen beredt til at gå foran og skabe en ny vej. Vi skal gøre dem beredt til livet. Han opfordrede til, at vi fokuserer på, hvordan vi sammen kan stå stærkere som bevægelse. Han fortalte også, om det kommende "Refuge response seminar" som et eksempel på, hvordan vi sammen kan mere.

Charlotte Bach-Thomassen (Generalsekretær) præsenterede Christina Bilde (Roskildefestivallen), som er aktivt med i samarbejdet omkring Ungdomsøen. Christina præsenterede Roskildefestivallens arbejde med det meningsfulde ungdomsliv.

Solaris takkede for den gode energi ved løbet lørdag aften. De opfordrede til, at alle tager de kreative idéer med hjem. Derefter blev lidt tal fra løbet gennemgået, vinderen præmieret, og en video fra årets løb blev vist.

Nanna Dahl (Forlev Spejdercenter) præsenterede deres nye arrangement for juniorer og deres ledere.

Børnekonventionen havde sendt en video. Der kan læses mere på [www.spejder.dk](http://www.spejder.dk)

CAF16 havde også sendt en video. Der kan læses mere på [www.caf16.dk](http://www.caf16.dk)

Til slut blev der kort igen fortalt om flygtningeseminaret og givet mulighed for at opsøge de ansvarlige.

## Afslutning

Dirigenterne takkede for god ro og orden samt tålmodighed med valgprocessen.

Spejdercheferne gik på scenen og takkede den afgående korpsledelse for det store arbejde, de har udført i den forgangne periode. De blev kaldt på scenen og fik uddelt gaver. Den afgående korpsledelse blev takket af mødedeltagerne med en stående tjiikker-likker-applaus.



Herefter takkede Spejdercheferne alle de involverede i afviklingen af korpsrådsmødet, arrangementsudvalg, dirigenter, referenter og redaktionsudvalget for den kæmpe indsats, der er lagt i at planlægge og gennemføre Korpsrådsmødet.

Til slut takkede Spejdercheferne for valget og sagde tillykke til den nyvalgte korpsledelse på scenen.

Mødet sluttede søndag den 15. november kl. 14.35.



Referatet er skrevet af:

Camilla Damsgård  
Thelander

Michael Nyerup

Referatet er godkendt af:

Annesofie Bjerre  
Spejderchef

David Hansen  
Spejderchef

Henriette Mygind Krempel  
Dirigent

Kristian Storgaard  
Dirigent